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ACTA PLE NÚM 8/99              
 
 
 
 

SESSIÓ PÚBLICA DE CONSTITUCIÓ DEL NOU AJUNTAMENT, CELEBRADA 
EL DIA  3 DE JULIOL DE 1999. 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dotze hores del 
dia tres de juliol de mil nou-cents noranta-nou, es reuneixen a la sala de 
sessions d'aquest Ajuntament, sense prèvia convocatòria, en conformitat amb 
l'article 195 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del règim electoral 
general, en concordança amb l'article 37.1 del Reglament d'organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, els Regidors i Regidores que  el passat dia 
vint-i-vuit de juny van ser proclamats electes per la Junta Electoral de Zona 
com a conseqüència dels resultats de les últimes eleccions locals, convocades 
pel Reial Decret 606/99, del dia 19 d’abril que a continuació es relacionen, 
que constitueixen la totalitat dels Regidors i Regidores electes d'aquesta 
Corporació, amb la finalitat de celebrar la sessió pública extraordinària de 
constitució de l'Ajuntament, assistits per mi, la Secretària General de la 
Corporació, que dono fe de l'acte, i per l’Interventor, senyor Joan R. Sagalés 
Guillamón. 
  
 
REGIDORS  I REGIDORES ELECTES ASSISTENTS 
 
 
Sr.  José Montilla Aguilera        
Sr.  Antonio Martínez Flor         
Sr.  José Luis Morlanes Galindo    
Sr.  Antonio Balmón Arévalo        
Sr.  Vicenç Badenes Teixidó        
Sr.  Ramon Salabert Parramón       
Sra. Judith Ibàñez Vives  
Sra. Cristina Gasull Martínez      
Sr.  Perfecto Madrid Olmos         
Sra. Glòria Recio Díaz             
Sr.  Sergi Fernández Mesa          
Sra. Susana Cordero Arias 
Sr.  Manuel Luque del Rio 
Sr.  Juan Antonio García Díaz      
Sr.  Llorenç Luna Rodríguez 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández  
Sr.  Antonio Naranjo Hijos 
Sr.  Alberto García Llorente 
Sra. Carmen Romero López           
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Sr.  Frederic Prieto Caballé       
Sr.  Arnau Funes Romero 
Sr.  Néstor Artis Villena 
Sr.  Joan Tardá i Coma 
Sr.  Ignacio Flórez Barrón         
 
 
Secretària General 
 
Sra.  Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Ambdós funcionaris, la Secretària General i l’Interventor, 
assisteixen amb la documentació que es refereix l'article 36.2 del Reglament 
d'organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals.   
 
 Declarada oberta la sessió, per la senyora Secretària es procedeix a 
cridar als Regidors i Regidores electes de major i menor edat amb l'objecte de 
constituir la mesa d'edat, la qual, en conformitat amb l'article 195.2 de la Llei 
Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del règim electoral general, en la seva 
redacció actual, i l'article 37.2 del Reglament d'organització, funcionament i 
règim jurídic de les corporacions locals, estarà constituïda pel Regidor electe 
de major edat, senyor Ignacio Flórez Barrón, que actuarà com a President, pel 
Regidor electe de menys edat, senyor Arnau Funes Romero, i per la Secretària 
General de la Corporació, la qual els convida perquè pugin a l'estrada i ocupin 
els llocs destinats a l'efecte, restant així constituïda la mesa d'edat. 
 
 Per ordre del senyor President de la mesa d'edat, la senyora 
Secretària General dóna lectura a les disposicions aplicables a la constitució 
dels nous Ajuntaments, establertes en els articles 194 i següents de la Llei 
orgànica del règim electoral general 5/1985, en la seva redacció actual, en 
concordança amb l'article 37 del Reglament d'organització, funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals. 
 
 A continuació, per la senyora Secretària General, es procedeix a la 
lectura del nom i cognom de cada un dels Regidors i Regidores electes que 
assisteixen a la sessió, els quals, d'un en un, es dirigeixen a la Presidència, i 
per part dels membres de la mesa d'edat es comprova la credencial presen-
tada, acreditant cada Regidor i Regidora electe la seva personalitat, mitjançant 
l'exhibició del seu document nacional d'identitat. 
 
 Seguidament, per la senyora Secretària General es dóna compte als 
reunits del compliment d’allò disposat per l’art. 36.2 del ROF, pel que fa a la 
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documentació  relativa a l’inventari del Patrimoni de l’Ajuntament i dels seus 
Organismes Autònoms i a l’acta d’arqueig ordinària efectuada a data 30 de 
juny de 1999.    
 
 Una vegada comprovat que tots els Regidors i Regidores electes han 
formulat les declaracions a les quals es refereix l'article 75.5 de la Llei 7/1985, 
de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, en la nova redacció 
donada a la mateixa per la Llei 11/1999, de 21 d’abril,  pel senyor President 
de la mesa d'edat se sol.licita que si existeix algun Regidor o Regidora afectat 
per alguna de les causes d'incompatibilitat previstes per la Llei orgànica del 
règim electoral general, i l'altra legislació concordant, ho manifesti en aquest 
moment.  Pel fet de no declarar-se res sobre això per part dels Regidors i 
Regidores, s'entén que no es troben afectats per cap de les causes 
d'incompatibilitat sobrevingudes amb posterioritat a la seva proclamació, 
previstes en els articles 202 i 203, de la Llei 5/1986, de 19 de juny en la seva 
redacció actual i l'altra legislació aplicable. 
 
 Acte seguit el senyor President de la mesa d'edat sol.licita que tots 
els Regidors i Regidores es posin dempeus i que la Secretària General 
procedeixi a la lectura de la fórmula de jurament o promesa establerta pel 
Reial Decret 707/79 de 5 d'abril, el text literal de la qual és el següent: 
 
 
 "Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir 
fidelment les obligacions del càrrec de Regidor o Regidora de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, amb lleialtat al Rei, i respectar i 
fer respectar la Constitució i l'Estatut d'Autonomia de Catalunya?." 
 
 
 A continuació per la senyora Secretària General es procedeix a 
nomenar cada un dels Regidors i Regidores, els quals, d'un en un, emeten el 
seu jurament o promesa de respecte a la Constitució i a l'Estatut d'Autonomia 
de Catalunya, de la manera següent: 
 
 
Sr.  José Montilla Aguilera        "Sí, ho prometo" 
Sr.  Antonio Martínez Flor         "Sí, ho prometo" 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo    "Sí, ho prometo" 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo        "Sí, ho prometo" 
Sr.  Vicenç Badenes Teixidó        "Sí, ho prometo" 
Sr.  Ramon Salabert Parramón       "Sí, ho prometo" 
Sra. Judith Ibàñez Vives  "Sí, ho prometo" 
Sra. Cristina Gasull Martínez      "Sí, ho prometo" 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos         "Sí, ho prometo" 
Sra. Glòria Recio Díaz             "Sí, ho prometo" 
Sr.  Sergi Fernández Mesa          "Sí, ho prometo" 
Sra. Susana Cordero Arias "Sí, ho prometo" 
Sr.  Manuel Luque del Rio "Sí, ho prometo" 
Sr.  Juan Antonio García Díaz "Sí, ho prometo" 
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Sr.  Llorenç Luna Rodríguez "Sí, ho prometo" 
Sra. Aurora Mendo Sánchez "Sí, ho prometo" 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández  “Sí, ho juro” 
Sr.  Antonio Naranjo Hijos “Sí, ho juro” 
Sr.  Alberto García Llorente “Sí, ho juro” 
Sra. Carmen Romero López           "Sí, ho prometo" 
Sr.  Frederic Prieto Caballé "Sí, ho prometo"        
Sr.  Arnau Funes Romero "Sí, ho prometo" 
Sr.  Néstor Artis Villena "Sí, ho prometo" 
Sr.  Joan Tardá i Coma "Sí, ho prometo, per imperatiu legal” 
Sr.  Ignacio Flórez Barrón "Sí, ho prometo, per imperatiu legal”         
 
 
 Seguidament el senyor President de la mesa d'edat declara 
constituïda la Corporació, i assenyala que tot seguit es procedirà a l'elecció 
d'Alcalde o Alcaldessa de la ciutat entre els membres de la corporació que 
encapçalen llurs corresponents llistes, i amb aquesta finalitat dóna la paraula 
a la senyora Secretària General, la qual explica que es realitzarà mitjançant el 
procediment de votació secreta, en la que cada Regidor o Regidora electe 
dipositarà el seu vot, davant les candidatures que es presentin, en l'urna 
destinada per aquesta finalitat, essent elegit Alcalde o Alcaldessa, de 
conformitat amb allò disposat per l'article 196, de la Llei Orgànica 5/1986, de 
19 de juny, en la seva redacció actual del règim electoral general, el candidat o 
candidata que obtingui la majoria absoluta en la primera votació, i, en el seu 
defecte, el candidat o candidata de la llista que hagi obtingut més vots en les 
eleccions. 
 
 Després d'això, i a requeriment de la Presidència de la mesa d'edat, 
es presenten com a candidats i candidates  a Alcalde o Alcaldessa els Regidors 
i Regidores que tot seguit s'indiquen, i que encapçalen llurs corresponents 
llistes: 
 
CANDIDATS      LLISTA ELECTORAL 
 
Sr.  José Montilla Aguilera  - Partit dels Socialistes de Catalunya  
   (PSC-PSOE i PMC) 
Sr. Joan Tardá i Coma -Esquerra Republicana de Catalunya(ERC) 
Sr. Ignacio Flórez Barrón - Esquerra Unida i Alternativa (EUA) 
       
 Seguidament es procedeix a realitzar la votació i pels Regidors i 
Regidores electes es  diposita el seu vot a l'urna destinada a l'efecte. Una 
vegada efectuada la votació es procedeix a realitzar l'escrutini, el resultat del 
qual és anunciat pel President de la mesa d'edat, i és el següent: 
 
CANDIDATS                                            VOTS OBTINGUTS 
 
Sr.  José Montilla Aguilera    19 
Sr. Joan Tardá i Coma       1 
Sr. Ignacio Flórez Barrón       1                
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Vots emesos: 25 
 
Abstencions: 1 
 
Vots en blanc: 3  
 
Vots nuls: 0  
 
 
 Realitzat l'escrutini, i havent obtingut el Regidor senyor José 
Montilla Aguilera la majoria absoluta de vots en la primera votació, és 
proclamat Alcalde per la mesa d'edat, el President de la qual li pregunta si 
accepta el càrrec d'Alcalde de l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 A continuació i prèvia acceptació del càrrec d'Alcalde per part del 
senyor José Montilla Aguilera, el senyor President de la mesa sol.licita que per 
la senyora Secretària General es procedeixi a la lectura de la fórmula 
d'acatament a la Constitució legalment establerta, el text literal de la qual és el 
següent:  
 
 
 "Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir 
fidelment les obligacions del càrrec d'Alcalde de l'Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, amb lleialtat al Rei, i respectar i fer respectar la Constitució 
i l'Estatut d'Autonomia de Catalunya?." 
 
 
 A continuació l'Alcalde electe, senyor José Montilla Aguilera, emet la 
seva promesa de respecte a la Constitució i a l'Estatut d'Autonomia de 
Catalunya, mitjançant la manifestació següent: 
 
 

"Sí, ho prometo"  
 
 

 Després d'això el President de la mesa d'edat, senyor Ignacio Flórez 
Barrón, convida al senyor Alcalde a ocupar el selló presidencial i, en 
conseqüència, queda dissolta la mesa d'edat. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, i, d'acord amb el protocol establert per a la sessió, la cedeix als 
portaveus dels diferents grups municipals, amb la finalitat de fer, si així ho 
desitgen, una explicació del seu vot. 
 
 En primer lloc pren la paraula el representant d’Esquerra Unida i 
Alternativa,  senyor Ignacio Flórez Barrón per manifestar el següent: 
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 “EUiA apuesta decididamente por la unidad de acción de las 
izquierdas y, como criterio general, apoyaremos a la lista de izquierdas más 
votada, siempre que haga falta para la elección del Alcalde y evitar que 
gobierne la derecha. 
 
 En el caso de Cornellà, eso es innecesario, por lo que nos votamos a 
sí mismo, con lo que  confirmamos nuestra independencia y el compromiso 
con los ciudadanos y ciudadanas que han confiado en nosotros y en nuestro 
programa. 
 
 Esto no quiere decir que no estemos dispuestos a discutir sobre un 
programa de gobierno o llegar a acuerdos sobre cuestiones puntuales que 
supongan avances positivos para la resolución de los problemas que afectan a 
nuestra ciudad y a nuestra sociedad, que la haga más participativa, solidaria y 
sostenible, ni que vayamos a dejar de apoyar a aquellas propuestas de otros 
grupos que consideremos beneficiosas para los trabajadores y la mayoría de la 
población. 
 
 En este sentido, nos gustaría encontrar puntos de coincidencia 
sobre las formas de conseguir una mayor ilusión de la cidadanía 
(especialmente, de la juventud, para que sean  protagonistas responsables de 
su destino),  con una mayor implicación por las cuestiones de la vida social y 
política de Cornellà, sobre todo en aquellos temas que afectan a las personas 
de todas las edades y condición: la pobreza, la marginalidad, la exclusión 
social, etc., y en aquellas actividades como: el trabajo y las consecuencias de 
la situación laboral (paro, precariedad, ETTs), la enseñanza, la participación 
ciudadana, el urbanismo, la vivienda, la sanidad, el medio ambiente, la 
eficacia, la austeridad y la transparencia en la acción y la gestión municipal, 
en los sueldos, en la no profesionalización de los políticos, ni en el uso y abuso 
partidista de los medios de difusión institucionales, etc. 
 
 De cualquier forma, pedimos generosidad y respeto con nuestras 
propuestas que, como ha pasado en el último periodo, serán frecuentes y 
constructivas. No queremos que se diga sí para olvidarlas después, ni que 
sean rechazadas y, pasado un tiempo, aparecer como ideas de otros.”  
 
  
 Seguidament pren la paraula el representant d’Esquerra 
Republicana de Catalunya, senyor Joan Tardá i Coma, per manifestar: 
 
 “En aquest moment tan solemne i feliç per als homes i dones 
d’Esquerra Republicana de Catalunya de Cornellà, en què per primera vegada 
d’ençà la recuperació de les llibertats democràtiques assolim representació 
política a l’Ajuntament de la nostra ciutat, volem tenir un primer record 
d’homenatge envers els cornellanencs que fundaren el partit l’any 1931 i els 
regidors del període republicà, persones que encapçalaren la intensa activitat 
ciutadana d’aquells anys i orgaritzaren la lluita antifeixista durant el període 
bèl·lic, raó per la qual sofriren presó, tortura, exili o foren afusellats per 
l’exèrcit espanyol. D’igual manera, ens són presents tants d’altres ciutadans 
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republicans que durant la llarga nit de la Dictadura van mantenir encesa la 
flama del republicanisme catalanista i la lluita en pro de la democràcia, molts 
dels quals, dissortadament, avui no poden compartir amb nosaltres aquest 
acte públic. De tots ells ens sentim hereus, per la qual cosa fem públic el 
nostre profund reconeixement per haver-nos transmès llurs anhels de justícia 
social i fidelitat nacional. 
 
 Atenent la voluntat expressada pels electors que donaren suport 
electoral al nostre partit el passat 13 de juny, hem procedit a presentar en el 
dia d’avui la nostra candidatura a l’alcaldia, ja que d’aquesta manera 
explicitem clarament i de vell antuvi que les nostres posicions i objectius sobre 
la pràctica política i el model de ciutat que defensem s’allunyen dels exercits 
per la majoria municipal durant els darrers anys. 
 
 Tanmateix, dur a terme una ferma  i convincent tasca d’oposició 
d’esquerra s’ha d’interpretar com un intent d’aportar a la institució municipal, 
i per extensió al conjunt de la ciutat, un major enriquiment del pluralisme 
polític. En conseqüència, oferim a la majoria municipal una voluntat 
permanent de diàleg, alhora que li demanem comprensió i respecte per a les 
minories polítiques, veritable baròmetre del grau de maduresa democràtica 
d’una institució pública. 
 
 Finalment, volem fer arribar la nostra felicitació al conjunt dels 
regidors d’aquest Plenari Municipal que avui constituïm i, en especial al batlle 
Josep Montilla, a qui desitgem salut i encert en les tasques que li han estat 
encomandes, puix que, tal com han legitimitzat les urnes, sobre ell recaurà 
durant els propers quatre anys la responsabilitat d’exercir com a alcalde de 
tots els cornellanencs. 
 
 Text que signo en nom del Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya, llegeixo públicament i lliuro a la Secretària Municipal per tal 
que sigui traslladat, literalment i textual al llibre d’actes del Plenari.” 
 
 
 Tot seguit intervé el representant de Convergència i Unió, senyor 
Néstor Artís Villena, per expressar el següent: 
 
 “Els nostres votants haurien desitjat que l’Alcalde fos, segurament, 
una altra persona, però entenem que no han sigut suficients els vots que hem 
obtingut, per això hem decidit l’abstenció. 
 
 De totes formes, el nostre grup farà una oposició responsable i 
donarà el suport al Sr. Montilla perquè les tasques siguin positives per a 
aquest municipi. Moltes gràcies.”     
 
 
 A continuació pren la paraula la representant d’Iniciativa per 
Catalunya-Verds, senyora Carmen Romero López, que literalment diu el 
següent: 
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 “Tant sols aprenent a ser lliures en la nostra ment i en el nostre cor, 
en el nostre petit espai de ciutadania, podem fer possible la llibertat per a 
qualsevol persona del món. Lluitar per aconseguir les llibertats polítiques i 
socials, des de la llibertat en les nostres ments i en els nostres cors, ha estat 
sempre la fita dels partits d’esquerra, convençuts de què efectivament era 
l’únic camí d’aconseguir la llibertat de qualsevol ésser humà. Encara és aquest 
el propòsit del grup que represento, Iniciativa per Catalunya-Verds: el propòsit 
de canviar les coses, transformar la societat i aconseguir un món més lliure, 
just i solidari. 
 
 Sovint, quan s’acaba la campanya electoral, alguns partits  
s’obliden d’allò que han dit, dels objectius defensats com a prioritats, dels 
temes que han estat capdavanters en els programes defensats públicament. 
No voldríem ser d’aquest tipus de partits. Ara, davant aquest ple volem dir als 
ciutadans i ciutadanes de Cornellà que ens han votat (i als que no ho han fet), 
que continuarem treballant amb la mateixa il.lusió, les mateixes forces, el 
mateix llenguatge clar. Continuarem treballant per aconseguir que la nostra 
ciutat sigui cada vegada més ecològicament sostenible, es dediquin més 
esforços al benestar de les persones i la lluita contra les desigualtats i 
l’exclusió, es generi ocupació, sigui un espai d’interculturalitat, democràcia, 
participació i solidaritat. 
 
 L’eslògan d’alguns partits que formen aquest consistori era molt 
similar: Amb les persones, veïnes de Cornellà proposaven fer coses noves, 
il.lusionants i engrescadores, encetar una nova etapa amb canvis significatius. 
A partir d’ara és el moment de posar fil a l’agulla per fer realitat aquestes 
propostes. A partir d’ara mateix les idees han de prendre forma i convertir-se 
en realitats. La feina de tothom és la de buscar el camí més adient per que les 
fites que ens havíem proposat com a polítics i polítiques, es converteixin en 
concrecions i millores tangibles per a la població, en canvis en les seves formes 
i condicions de vida. 
 
 Després de 20 anys de democràcia sabem, més que mai, que per a 
que realment sigui democràcia es necessita a tothom, sense posar barreres 
socials, condicions de naixement, diferències ideològiques, divisions de gènere. 
En la convivència democràtica d’una ciutat ens necessiten  tots i totes. Cal 
que a l’hora d’exercir l’acció de govern, tot i que sigui amb majoria absoluta, es 
faci amb esperit i estil de minoria. Els matisos diversos que poden provenir 
d’altres grups, enriqueixen. Tenir en compte els altres significa eixamplar la 
visió partidista restringida, de la qual pot esdevenir una acció de govern 
autosuficient. 
 
 El nostre grup, Iniciativa per Catalunya-Verds, hereu del PSUC, 
partit que va contribuir en els primers anys de democràcia a canviar la 
fesomia de la ciutat, vol continuar “donant la cara” per la ciutat que estima. 
Vol continuar sent una eina necessària pel canvi social del nou segle i els seus 
reptes. Vol continuar apostant per el poble, per la saviesa popular manifestada 
mitjançant les urnes. 
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 Conseqüentment, com la nostra pròpia organització ha manifestat 
públicament, donem el nostre suport d’investidura a la persona que ha 
encapçalat la llista d’esquerres que ha resultat més votada a Cornellà.”   
 
 
 Acte seguit intervé la representant del Partit Popular, senyora Mª 
Isabel Espinosa Fernández, la qual s'expressa en els termes següents: 
 
 “Ante todo, queremos dar las gracias por la ayuda recibida por parte 
de todos/as los/las que han trabajado con nosotros y también a todas 
aquellas personas que nos han apoyado durante la campaña. Decirles que 
gracias a ellos el Partido Popular de Cornellà se ha convertido en la segunda 
fuerza política del municipio. 
 
 El Grupo Popular opta por la abstención ya que creemos que 
nuestros votos no son necesarios para el nombramiento del futuro Alcalde. 
Creemos que apoyar esa candidatura sería estar conforme con una política de 
escaparate, de floritura, de organillo y de pandereta; basada en la 
manipulación y el abuso de poder que se ha practicado sistemáticamente 
durante los últimos cuatro años. 
 
 No nos gusta ni su manera ni su forma de hacer política. Por ello 
nos abstenemos. 
 
 Al mismo tiempo como primer partido de la oposición, haremos una 
tarea constructiva y si usted nos lo permite dialogante. Colaboraremos en los 
asuntos que estemos de acuerdo, pero ejerceremos un control contundente y 
exhaustivo en aquellos temas donde creamos que se vulnera la legalidad y los 
derechos de los ciudadanos. Y esta vez Sr. Montilla no habrá dudas. Gracias.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el representant del Partit dels 
Socialistes de Catalunya, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar el 
següent: 
 
 “Bon dia, 
 Moltes gràcies Alcalde, i enhorabona ciutadanes i ciutadans, 
amigues i amics, l’explicació del vot del nostre grup està íntimament lligat amb 
el resultat de les darreres eleccions municipals, amb les quals el poble de 
Cornellà ens va donar un ampli i majoritari suport electoral. 
 
 És per això que en primer lloc manifestem el nostre agraïment als 
ciutadans i ciutadanes de Cornellà que amb la seva resposta democràtica, han 
expressat clarament la seva confiança amb la gestió de transformació i 
consolidació de la ciutat feta fins ara, i amb el seu vot ens han tornat ha 
encomanar la tasca il·lusionant de portar a terme noves propostes d’actuació 
per continuar construint el futur de la ciutat. 
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 També, volem agrair la participació dels col·lectius ciutadans i 
d’aquelles persones que amb la seva labor anònima però constant, han 
contribuït a posar de manifest que amb aquesta implicació ciutadana més 
enllà de les fronteres del nostre partit, el projecte de ciutat que tenim, ha estat 
elaborat d’una forma oberta,  representant una visió amplia i plural que ens 
permet afrontar amb més complicitats una nova etapa de transformació social, 
urbana i econòmica de la ciutat.  
 
 Ara tenim la responsabilitat de no defraudar la confiança 
dipositada, tenim un nou contracte amb la ciutat, no tant sol amb la gent que 
ens han recolzat, sinó amb el conjunt de la ciutadania.  
 
 Durant la campanya electoral ja ho vàrem explicar, perquè 
nosaltres a diferència d’alguns per cert minoritaris no hem utilitzat la 
campanya per fer atacs personals i polítics gens justificats, ni hem tingut la 
supèrbia dels que demanaven el canvi que segons ells es necessitava, la 
confiança i el suport es guanya des del debat de les idees amb la valoració de 
la feina feta i no amb la utilització  fraudulenta i manipuladora de la gènesi de 
l’acció política. 
 
 Ara entre tots hem de contribuir a profunditzar en el diàleg i la 
tolerància, molts dels que estem aquí representant als nostres conciutadans 
tenim una trajectòria que no podem defraudar, fem com fa pocs dies 
reivindicava Eulàlia Vintro en el seu discurs d’acomiadament de l’Ajuntament 
de Barcelona, recuperem i defensem l’honorabilitat de la política, com a espai 
de contraposició dels diferents interessos col·lectius i individuals, y hagamos 
de la negociación y del pacto el lugar de encuentro de las divergencias. 
 
 Con nuevas energías y nuevos compromisos, nosotros renovamos 
nuestra oferta de tener un espacio permanente de dialogo y participación 
ciudadana, la acción del gobierno municipal requiere no tan solo nuestra 
propia visión de los hechos, sino sobre todo abrir los cauces para incorporar 
otras sensibilidades que permitan fortalecer el progreso de la ciudad de una 
forma respetuosa, positiva y participativa.  
 
 Es en ese camino que el acuerdo alcanzado con Iniciativa per 
Catalunya-Verds para participar en el gobierno de la ciudad, expresa fielmente 
el deseo de compartir la gestión municipal, porqué la ciudad no es de nadie en 
exclusiva.  
 
 Desde esa profunda convicción es nuestra voluntad ofrecer un 
espacio de diálogo  abierto y sincero para intentar alcanzar un amplio acuerdo 
programatico que permita reflexionar y consensuar los principales ejes de la 
actuación municipal durante los próximos cuatro años. 
 
 Desde el orgullo de formar parte de un proyecto de progreso, 
trabajaremos para mantener y mejorar la complicidad de la sociedad civil, 
articulando propuestas que fomenten un desarrollo armonizado de nuestra 
comunidad que haga frente a los posibles riesgos de fragmentación económica 
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y social, construyendo nuevos espacios que vertebren una ciudad moderna y 
solidaria, profundizando en la humanización de la ciudad, y sobre todo 
distanciados de los herederos de aquellos que en el pasado especularon y se 
enriquecieron a costa de nuestra dignidad social y económica. 
 
 Gracias por vuestra atención, y Alcalde felicidades.”     
 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
el qual s'expressa ens els termes següents: 
 
 “Bé, en primer lloc, vull donar-vos les gràcies a totes i a tots. Molt 
especialment a tots els que m’heu votat, els regidors socialistes i també els 
regidors d’Iniciativa per Catalunya-Verds, però també els que, legítimament, 
no ho heu fet. Aquest és el gran valor de la democràcia i la pluralitat, allò pel 
que durant molt de temps la majoria dels que estem aquí, i també la majoria 
de ciutadanes i ciutadans de Cornellà, vam treballar i lluitar per aconseguir i 
que volem continuar treballar per garantir, en el present i en el futur. 
 
 Permeteu-me que expressi en aquest moment la gran 
responsabilitat que significa per a mi assumir novament l’Alcaldia de la nostra 
ciutat, i fer-ho amb el suport i recolzament popular més important i majoritari 
que hi ha hagut des del retorn de la democràcia a la nostra ciutat, en un 
moment de noves oportunitats però també de grans reptes per a Cornellà, per 
el nostre país i per al conjunt de la nostra societat. 
 
 No vull fer-vos avui cap tipus de parlament o discurs de caràcter 
programàtic, avui no es tracta d’això. Ja vam tenir temps i oportunitats 
suficients de fer-ho en el decurs de la campanya electoral. I nosaltres ho vam 
fer. I, efectivament, ho vam fer amb ganes i il.lusió. Amb el convenciment i els 
arguments que ens a aportat el bagatge dels darrers anys de govern i amb les 
propostes de molts homes i dones de Cornellà que van acceptar el repte 
d’aportar-nos les seves idees, les seves raons i també el seu compromís per un 
futur millor per a tots. 
 
 Però també vull dir-vos que no hem estat els que més vam 
prometre. Mai ha estat aquest el nostre estil, i no ho serà ara. Tot i això, la 
majoria de ciutadanes i ciutadans ens han donat la seva confiança per dirigir 
el govern de la ciutat i poder dur a terme el nostre compromís. Un compromís 
que es fonamenta en la nostra concepció del municipalisme progressista i que 
té en la millora de la qualitat de vida, en la consecució de l’equilibri territorial i 
ecològic, en l’increment dels nivells d’igualtat social i el manteniment del 
creixement econòmic, els seus eixos bàsics. Uns eixos sobre els quals volem 
avui reafirmar-nos en la nostra ferma voluntat de  treballar per fer-los realitat 
a la nostra ciutat. 
 
 A partir d’aquí és com volem continuar treballant per fer una ciutat 
més habitable, més a la mida de tothom, on les noves oportunitats  de vida i 
treball, de formació i d’informació, i del progrés econòmic i  social arribi al 
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conjunt de la nostra població, grans i petits, dones i homes, i si m’ho 
permeteu, molt especialment a aquells sector de ciutadanes i ciutadans de 
Cornellà més necessitats, reduint les desigualtats que una societat sensible en 
excés als vaivens dels mercats financers està fent créixer més enllà del que 
molts, la majoria n’estic convençut, voldríem. 
 
 Este es nuestro compromiso, es por lo que hemos recibido el apoyo 
mayoritario de los ciudadanos y ciudadanas de Cornellà. Queremos hacerlo 
sin renuncias pero buscando el consenso y los máximos acuerdos posibles con 
las demás formaciones políticas de este consistorio. Este modelo de trabajo no 
es nuevo para nosotros, pero nos proponemos profundizar en él, y en la 
medida en que  estos acuerdos son y sean posibles, queremos concretarlos 
muy especialmente en los grandes temas de ciudad. 
 
 Y hemos empezado a concretarlos ya, especialment con IC, quien ha 
aceptado nuestra oferta de participar en el futuro gobierno municipal, 
gobierno que estará configurado en el plazo máximo de dos semanas. Este 
acuerdo es el desarrollo creo que lógico de una colaboración que viene de 
atrás, de una experiencia que no comportó compartir tareas de gobierno pero 
sí de acuerdo sobre los grandes ejes programáticos, durante los últimos cuatro 
años. 
 
 Estoy convencido que este acuerdo, del cual aún quedan detalles 
por concretar, realizado desde la defensa y el máximo respeto a la identidad de 
cada una de nuestras formaciones políticas, pero tambien desde la confianza y 
la lealdad mutua, será muy provechoso para nuestra ciudad. 
 
 Creo sinceramente que Cornellà ha superado definitivamente 
alguno de los lastres históricos que nos pesaban como ciudad. Entre todos, 
con la colaboración y el esfuerzo de muchas personas de los distintos ámbitos 
ciudadanos, desde el movimiento asociativo de las entidades culturales, 
cívicas o deportivas, hasta el compromiso de sectores empresariales, de los 
sindicatos, del mundo educativo, comercial y tantos otros que sería difícil 
ahora y aquí de enumerar, hemos hecho posible, como decía, situar a nuestra 
ciudad en una posición más ventajosa para poder abordar los grandes retos de 
futuro que empieza ya a depararnos el nuevo milenio. Este es uno de los 
frutos de la labor realizada por todas las mujeres y hombres que a lo largo de 
estos veinte años de democracia municipal, que este año hemos 
conmemorado, han apostado  por Cornellà, muy especialment los que lo han 
hecho desde la responsabilidad de ser cargos electos de esta corporación. 
 
 En esta nueva etapa que ahora iniciamos, se trata también de hacer 
frente a nuestros problemas desarrollando y aplicando las alternativas más 
efectivas para mejorar la vertebración urbana de nuestra ciudad, consiguiendo 
una mejor y más fácil interrelación entre los distintos barrios, preservando el 
necesario equilibrio medioambiental; la necesidad de nuevos equipamientos 
cívicos, educativos, culturales y deportivos, que respondan a la voluntad 
expresada por ciudadanos y ciudadanas de ampliar sus oportunidades de 
acceso a una oferta cultural y educativa de más calidad, y una práctica 
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deportiva que atienda más a aspectos lúdicos y de formación integral y de 
salud para nuestros jóvenes y mayores. Al grave problema de la vivienda, 
especialmente para los jóvenes, continuando la construcción de pisos a precio 
tasado y de VPO; impulsando las políticas sociales que atiendan a los sectores 
de nuestra población más desprotegidos; fomentando medidas que potencien 
la generación de empleo en Cornellà; combatiendo las desigualdades sociales, 
económicas y culturales que aún pesan sobre la mujer en nuestra sociedad; 
colaborando en la modernización de nuestro sector comercial, un ámbito clave 
para la economía y el empleo en Cornellà; adoptando medidas que mejoren la 
circulación  y el parcamiento sin recurrir a la fácil demagogia, ya que todos 
sabemos las limitaciones de espacio en nuestra ciudad  y nada apunta en los 
próximos años a una reducción del parque móvil de vehículos; potenciando el 
civismo y el respeto al patrimonio colectivo; continuando la mejora de los 
servicios de atención al ciudadano, aumentando la calidad del conjunto de los 
servicios municipales y, finalmente, por citar sólo alguno de los ámbitos sobre 
los que vamos a centrar nuestra acción de gobierno, continuando la 
reurbanización y mejora de las calles y plazas de la ciudad y atendiendo muy 
especialmente a las políticas de mantenimiento del mobiliario urbano. 
 
 Pero también queremos una ciudad abierta al mundo. Capaz de dar 
una respuesta a los grandes retos que hoy representan las nuevas tecnologías 
de la información y de la comunicación, en lo que se ha dado en llamar la 
sociedad del conocimiento, y muy especialmente en el sector educativo, por 
todo lo que ello representa para la mejora de la formación de nuestros jóvenes 
y la adquisición de nuevas oportunidades que les permita afrontar con mejores 
garantías su acceso al mundo laboral. Una ciudad abierta al mundo también a 
través de la solidaridad y de la cooperación internacional, sensible a los 
problemas de millones y millones de personas que en los países del tercer 
mundo siguen teniendo como principal problema garantizar su alimentación 
básica. 
 
 Por todo y que los Ayuntamientos son hoy las administraciones más 
próximas al conjunto de los ciudadanos, la administración que mejor conoce 
las inquietudes y los problemas reales de la ciudadanía, hoy por hoy, son 
instituciones carentes de los recursos y las competencias necesarias para 
hacer frente a muchos de esos problemas especialmente en temas de empleo, 
de vivienda, de seguridad y de educación. Por ello nuestro compromiso 
también ha de dirigirse a la definición de un nuevo marco competencial, 
reclamando del Gobierno Central y del Gobierno de la Generalitat un cambio 
sustancial de sus respectivas políticas municipales, que ponga fin a la actual 
subordinación de los ayuntamientos y permita concretar un nuevo sistema de 
financiación estable y suficiente para hacer frente eficazmente a los problemas 
que cada día aparecen en nuestra ciudad y que requieren soluciones ágiles y 
definitivas desde los gobiernos locales, auténticos motores como son de las 
transformaciones de nuestras ciudades, de nuestra ciudad, y de la mejora de 
su calidad de vida y bienestar. 
 
 Estoy seguro que este compromiso de hacer frente a los problemas 
reales de nuestra ciudad y del mundo que nos ha tocado vivir, va a contar con 
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la colaboración de todos los ciudadanos, con lo que hemos dado en llamarnos 
la sociedad civil de Cornellà. Ella es en definitiva, la gran protagonista y la 
destinataria última y fundamental de nuestra acción de gobierno municipal. 
En gran medida, la mejora del bienestar social en nuestra ciudad va a 
depender de nuestro acierto a la hora de abordar estos temas, de conseguir la 
implicación, corresponsabilización y soporte de los ciudadanos y ciudadanas. 
La construcción del futuro ha sido y seguirá siendo una responsabilidad que 
queremos que sea compartida por todos. 
 
 Y también, y muy especialmente, la eficacia de nuestra actuación va 
a depender de la colaboración de los trabajadores de este Ayuntamiento, 
quienes han demostrado mayoritariamente que su labor en esta casa, más allá 
de un simple trabajo, es un compromiso y una voluntad de servicio a la 
comunidad. Por ello quiero expresar aquí mi agradecimiento, nuestro 
agradecimiento, porque estoy convencido de que en el futuro va a seguir 
siendo así. 
 
 Finalmente y para acabar, permitidme que os desee una labor 
especialmente fructífera en favor de Cornellà. Más allá de nuestras posiciones 
políticas, de nuestras concepciones personales sobre la realidad de esta 
ciudad, quisiera expresaros mi apoyo y total lealdad y colaboración a vuestra 
labor y trabajo como concejales del Ayuntamiento de Cornellà y legítimos 
representantes de sus ciudadanas y ciudadanos, a quienes todos nos 
debemos. 
 
 Muchas gracias, moltes gràcies a tothom.”        
 
   
 Efectuades les anteriors intervencions, el senyor Alcalde aixeca la 
sessió a les dotze hores i cinquanta minuts, de la qual s'estén la present acta, 
que jo, la Secretària General, certifico. 
  


